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ZAB.0002.11.2020 
 

Protokół nr XXIII/20 
z obrad XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 30 listopada 2020 roku  
 

1) Otwarcie obrad XXIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki - Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku -  
proszę o ciszę, proszę o zajmowanie miejsc. W dniu 30 listopada 2020 r. o godz. 12:05 
otwieram obrady XXIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Witam Panie i Panów Radnych, 
witam Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Pana Jana Ambrożewicza – 
Wicestarostę, Panią Agatę Wojtkowską – Członka Zarządu, Panią Jolantę Sakowską - 
Skarbnika Powiatu.  
Szanowni Państwo, zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie powiatowym, obrady rady 
powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać się ze stosowną 
informacją zamieszczoną w BIP oraz na tablicy ogłoszeń dotyczącą ochrony danych 
osobowych.  
Przechodzimy do punktu 2. 
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, bardzo proszę o potwierdzenie swojej obecności 
poprzez włożenie karty do czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku, czyli V – 
niebieskiego. Ile mamy? Kogo nie ma? Dziękuję. 
Stwierdzam, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 19 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a 
zatem obrady są prawomocne. 
Przechodzimy do punktu 3. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
Lista obecności radnych, którzy dołączyli  w trakcie obrad XXIII sesji Rady Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 listopada 2020 r. stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany. 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, XXIII Sesja Rady Powiatu we Włocławku 
została zwołana w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek 
zarządu powiatu. Starosta przekazał na moje ręce uchwałę nr 354/20 Zarządu Powiatu we 
Włocławku z dnia 23 listopada 2020 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we 
Włocławku zawierającą ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu 
dotyczące realizacji tego porządku.  
Pozytywna ocena formalna przekazanych materiałów zobowiązała mnie do zwołania XXIII 
Sesji Rady Powiatu we Włocławku na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został mi doręczony w dniu 23 listopada 2020r.  Informuję, że zwołanie 
Sesji w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej 
komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu.  
Informuję, iż do zmiany porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje 
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się przepis art. 15 ust. 2, co oznacza, że  Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić 
zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, przy 
czym dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy, czyli Zarządu Powiatu.  
Przy braku takiej zgody, wniosek staje się bezprzedmiotowy i nie podlega głosowaniu.  
Szanowni Państwo, Zarząd Powiatu pismem z dnia  30 listopada 2020 r. wniósł 
o uzupełnienie porządku obrad o: 
 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 wraz 
z tekstem jednolitym,  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z tekstem jednolitym.  

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne otrzymaliście Państwo w dniu 
dzisiejszej sesji.  
Przystępuję do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd powiatu.   
Przypominam Państwu, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do 
głosowania są Państwo zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, 
to jest odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z , „przeciw” – czerwony przycisk z literą 
P, „wstrzymuję się”  – żółty z literą W.  
Panie i Panowie Radni, przystępuję do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 13 
zmienionego porządku obrad XXIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2020 – 2027 (tekst jednolity).  
Proszę o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymuje.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 czyli jednogłośnie.  
Stwierdzam, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku obrad autopoprawki 
do projektu uchwały.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Panie i Panowie Radni, przystępuję do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 14 
zmienionego porządku obrad XXIII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 (tekst jednolity).  
Proszę o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto jest za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymuje.  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 czyli jednogłośnie. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Stwierdzam, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnienie w realizowanym porządku obrad 
autopoprawki  do projektu uchwały.   
Panie i Panowie Radni zwracam się z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXIII sesji ? Nie widzę.  
Porządek obrad uwzględniający wniosek zarządu powiatu otrzymaliście Państwo w dniu sesji.  
Informuję Państwa, iż porządek obrad XXIII sesji składa się z 16 punktów i przystępuję do 
realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad stanowi załącznik  nr 6 do niniejszego protokołu.  
Przechodzimy do punktu 4. 
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4) Przyjęcie protokołu nr XXII/20 z dnia 21 października 2020 roku. 

 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu, a sprzeciwu nie słyszę, to będę uważał, że rada powiatu przyjęła 
protokół nr  XXII/20 z dnia 21 października 2020 r. 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 21 października 2020 r. do dnia 22 listopada  2020 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23 listopada  
2020 r. do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz  sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji.  
Otrzymaliście Państwo sprawozdanie Zarządu Powiatu, a  w dniu dzisiejszych obrad 
otrzymaliście - sprawozdanie Starosty.  
Ogłaszam 5 minut przerwy w celu zapoznania się z tymi materiałami.  
Po przerwie. 
Już 5 minut minęło, zapraszam wszystkie Panie i Panów Radnych o zajmowanie miejsc 
w celu kontynuacji dalszych obrad sesji.   
Panie i Panowie Radni  czy są pytania, uwagi do przedstawionego sprawozdania? 
Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Proszę przycisk włączyć panie  Wojtku. Tak proszę 
bardzo pan Wojciech Rudziński.  
Radny Wojciech Rudziński – Panie Przewodniczący, Panie Starosto, mam pytanie 
w sprawozdaniu jest mowa o fotowoltanice dla jednostek organizacyjnych powiatu 
włocławskiego. Pytanie czy tu będzie jakaś dotacja z innych źródeł, czy wszystkie jednostki, 
tzn. ile tych jednostek będzie w tą fotowoltaikę zaopatrzone? Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuję czy jeszcze ktoś chciałby zadać pytanie. Proszę bardzo, ale 
włączyć proszę. Pan Kazimierz Kaca, proszę.  
Radny Kazimierz Kaca - Szanowny Panie, Panowie Radni, Panie Starosto.  Ja chciałem 
wrócić do posiedzenia zarządu w dniu 12 listopada. Sądzę, że jest to przełomowy zarząd,  
z najważniejszych w historii tej kadencji rady powiatu. Szczególnie  dotyczy sprawa związana 
z realizacją inwestycji przez SPZPS. Dotyczy wydatków na ten rok 20 mln zł i dotyczy 
całokształtu wydatków, to jest kwota 57 mln zł. Tu jest rozpisane, otrzymaliśmy natomiast. 
Ja sądzę, że nie dzisiaj, ale jeśli mógłbym prosić o dodatkowe informacje związane 
z następującą sprawą.  Jaki jest wynik finansowy SPZPS za pierwsze półrocze? Proste tam nie 
chcemy żeby tam były rozliczenia, tylko wynik finansowych plus minus na zasadzie tej, nie 
mówię plus minus w zaokrągleniu, ale plus minus jaki jest wynik finansowy. Druga sprawa 
chcielibyśmy, bo to będzie na następnej sesji procedowane  jak byśmy mogli otrzymać przed 
sesją taką informację bym prosił. I druga sprawa, szanowni państwo wiadomo, że SPZPS to  
jest na bazie wojewódzkiego zespołu. Kwestia jest następująca, jaki jest procentowy udział 
pacjentów w stosunku do obsługiwanych jednostki, a więc Miasta Włocławek, powiatu 
włocławskiego i pozostałych powiatów, o to bym prosił i jeśli można prosić, bo rzeczywiście 
to jest taki decydujący moment przy wydatkach inwestycyjnych, praktycznie do końca 
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kadencji. Coś więcej,  nie wiem czy może jakąś wizualizację tego budynku związanego z tym,  
jaka jest powierzchnia. To tak bardziej ogólnie mamy to w tym zakresie.  Czytałem dokładnie 
te dokumenty. Zgadza się, że z funduszy, Funduszy Europejskich funduszy odnowy, to się 
zgadza i takie wnioski rozumiem. I jeszcze z tego drugiego funduszu, które tu jest 
umieszczone, co pan mówił, czy jest już jakaś odpowiedź, bo tu jest, że strategiczna 
inwestycja ma być, czy jest jakaś odpowiedź związana z tym z urzędu od wojewody,  bo 
prawdopodobnie nie wiem czy to będzie przechodzić przez ministerstwo czy przez wojewodę  
odnośnie dotacji i jest jakaś promesa.  O taką informację  miałbym prośbę, jak byśmy mogli 
otrzymać, o to byśmy prosili. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady  - dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zadać jakieś 
pytanie? Nie widzę, to proszę pana starostę o udzielenie w miarę odpowiedzi na te pytania. 
Pierwszy był pan Wojciech Rudziński. 
Pan Roman Gołębiewski – Starosta Włocławski - Szanowni państwo, jeśli trzeba było 
oczywiście możemy te informacje przedstawić  na piśmie, ale myślę, że na wszystkie te 
pytania jestem gotowy z dość dużą dokładnością odpowiedzieć dzisiaj. Po  mojej odpowiedzi 
jeśli będzie potrzeba odpowiedzi pisemnej, to bardzo proszę o taką informację, ale jest to 
sprawa dla nas, tak jak powiedział pan radny, bardzo ważna, także wszystkimi tymi rzeczami, 
o które pan pytał, ważnymi rzeczami, i za te pytania dziękuję. Zajmujemy się na co dzień i je 
analizujemy przy planowaniu i mam nadzieję realizacji tej inwestycji. Zanim przejdę do PCZ, 
fotowoltaika. Projekt zakłada  wykonanie instalacji fotowoltaicznych praktycznie we 
wszystkich jednostkach naszego powiatu. Konserwator zabytków nie zgodził się nam na 
wykonanie tych instalacji tego dachu i nowego budynku administracyjnego na ulicy 
Stodólnej. Poza tym wszystkie jednostki, DPS wielofunkcyjnej placówki opiekuńczo-
wychowawcze, Powiatowy Urząd Pracy, szkoły do tego projektu są wpisane. Ogólna liczba 
kilowatów, to ile dobrze pamiętam, to ok. 400, projekt kosztorysowo warty około 2 200 000 
zł. Jesteśmy na etapie rozstrzygania zamówienia publicznego. Nie można było wcześniej 
ogłosić tego przetargu ze względu na składany przez nas wniosek do Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego i taki też wniosek w miesiącu czerwcu 
tego roku do Marszałka Województwa został złożony o dofinansowanie rzędu jednego 
miliona złotych. Górna granica dofinansowania, następnie czekaliśmy na rozstrzygnięcie tego 
konkursu. Okazało się, że zainteresowanie tym konkursem w województwie jest bardzo duże, 
poziom wnioskowanych środków zakłada bodajże 400% kontraktacji w tym konkursie. Mamy 
informację, że samorząd województwa podjął działania o szukaniu środków w innych naboru 
rozpatrzeć pozytywnie. Głównie beneficjentami tego naboru są samorządy gmin i powiatów, 
dlatego też mimo wszystko związku z drożejącymi cenami energii, z dość dużym skokiem 
cen energii jaki jest zapowiadany od początku przyszłego roku. Zdecydowaliśmy się na 
ogłoszenie tego przetargu mając nadzieję, że w przyszłości uzyskane pozytywne 
rozstrzygnięcie Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, ale należy też zakładać, że może to rozstrzygnięcie być negatywne. Wtedy to, 
przepraszam, wtedy to zadanie sfinansować chcieliśmy ze środków Powiatowego Funduszu 
Ochrony Środowiska. Mamy oszczędności na naszych kontach z kilku lat sprzętu ponad 
1 mln zł. W przetargu złożono kilka ofert i po rozstrzygnięciu przetargu wpłynęły dwa 
odwołania do Krajowej Izby Odwoławczej. Odbyło się posiedzenie tej izby,  czekamy na ten 
wyrok i jego uzasadnienie. Dopiero później będziemy mogli podejmować dalsze kroki. Mamy 
informację, że jest odwołanie zostało uwzględnione w części, drugiej w całości. Nie mamy 
informacji czy mamy rozpocząć procedurę od nowa, czy ponownie możemy wybrać tego 
wykonawcę najtańszego, którego wybraliśmy, czy od tego wyboru musimy odstąpić. Myślę, 
że jest to branża dość konkurencyjna w skali kraju i tutaj jeszcze chwilę rozstrzygania tego 
przetargu potrwa. Z naszych informacji niestety wiemy, że praktycznie w wielu samorządach 
te odwołania w tej dziedzinie występują ze względu na dużą konkurencję na rynku na dość 
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spadające z roku na rok ceny. Także trudno powiedzieć czy  te inwestycje uda się nam zrobić 
za kwotę ponad 1 200 000 zł ogólnie czy za kwotę 1 000 400 zł. Myślę, że czeka nas jeszcze 
przeprawa, może złe słowa, ale jeszcze spotkanie twoją Izbą Odwoławczą i chcemy jak 
najszybciej ten temat skończyć. Mam nadzieję na dofinansowanie zewnętrzne tego tematu 
i mam nadzieję, że w pierwszych miesiącach przyszłego roku ta inwestycja zostanie 
wykonana, Na pewno za kwotę mniejszą niż jest wpisana w tej chwili do budżetu powiatu. 
Mam nadzieję, że z dofinansowaniem zewnętrznym. Powtarzam we wszystkich jednostkach 
naszego samorządu oprócz jednostek, na który zgody nie wyraził Wojewódzki Konserwator 
Zabytków. Mam nadzieję, że tutaj odpowiedź jest pełna, satysfakcjonująca. Jeżeli chodzi 
o budowę Powiatowego Centrum Zdrowia, to zgadzam się w pełni z Panem radnym, że 
zarząd 12, 13 listopada był zarządem bardzo ważnym, zarówno w tej kadencji, jak i w całej 
historii powiatu włocławskiego. Rzeczywiście w tym dniu został zaproponowany budżet 
mówiący o realizacji inwestycji w postaci budowy Powiatowego Centrum Zdrowia o koszcie  
57 mln zł, podzielonej na 3 lata 20, 20 i 17. Inwestycja ważna, niecierpiąca zwłoki 
i dyskutowaliśmy o tym wielokrotnie. Myślę, że tutaj nasze działania były wręcz jednomyślne 
w zakresie tej inwestycji, że jest ona potrzebna. Jeśli chodzi o wynik Samodzielnego 
Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych, to przypomnę dla państwa wiedzy, bo 
oczywiście na ten wynik trzeba spojrzeć w dość szerszym kontekście i wtedy będzie to 
miarodajne. Nie jest tajemnicą, że w maju zeszłego roku zmienił się dyrektor tej jednostki. 
W momencie przyjmowania zarządzania tą jednostką, wynik za 4 miesiące roku 2019  był, 
oczywiście mówię w kwotach około,  około minus 400 000 zł. Udało się nowej dyrekcji przez 
podjęcie szeregu działań zakończyć rok 2019 z minimalnym plusem, tak jak było to w latach 
poprzednich. Trzeba to uczciwie powiedzieć. No niestety dyrektor przejmował w maju tę 
jednostkę z wynikiem minus 400 000 zł. W  międzyczasie dla wszystkich jednostek sektora 
finansów publicznych nastąpiła dość znacząca zmiana, gdzie najniższa, najniższe 
wynagrodzenie zostało podniesione z kwoty 2250 zł do 2600 zł bez kosztów pracodawcy.  
A tak prawdę mówiąc dla tej jednostki do kwoty 3200 zł, bo wszystkie świadczenia związane 
z wysługą lat zostały wyprowadzone rozporządzeniem poza kwotę najniższego 
wynagrodzenia. Już na koniec 2019 rozmawialiśmy, że może być to duży problem finansowy 
dla jednostki, jak i dla wielu innych przecież w dps – ach i w innych jednostkach. Cieszę się, 
że jest coraz mniej tych  przypadków, że nasi pracownicy zarabiają wynagrodzenie bliskie 
najniższemu wynagrodzeniu, ale szczególnie ten ruch był dość trudny dla tej jednostki, bo 
kontrakt bodajże o 3% miał wzrosnąć dopiero od 1 lipca 2020 roku. Szereg  podjętych działań 
powodował to, że praktycznie pierwsze 2 miesiące 2020 roku wychodziły, oczywiście mówię 
w cudzysłowie, na mimo podniesionej najniższej krajowej nie zwiększenia kontraktu, 
wychodziły na minimalnym plusie, co wydaje mi się było bardzo dużym sukcesem 
zarządzających tą jedną jednostką. W marcu przyszedł niespodziewany aspekt koronawirusa, 
bardzo trudny lockdown, szczególnie dla tej jednostki, bo być może teraz już wszyscy nie 
pamiętamy, ale w marcu nawet decyzjami rządzących zakazane było funkcjonowanie 
pewnych branż służby zdrowia, takich jak: rehabilitacja,  ORDN i tym podobne rzeczy.  
Nie znaliśmy wtedy tego wirusa, nie wiedzieliśmy jak możemy z nim walczyć, jak się 
zachowywać na co dzień i o ile dobrze pamiętam miesiąc marzec spowodował, że kontrakt 
wykonany był jedynie w 30%. Ze względu na decyzję rządzących o zamknięciu pewnych 
przychodni, ale także na powszechną obawę społeczeństwa w korzystaniu ze służby 
zdrowia. Nie ma co się temu dziwić, tak to było. Z miesiąca na miesiąc te dochody zaczęły 
rosnąć, praktycznie miesiąc lipiec, sierpień, wrzesień, październik są to miesiące, gdzie 
wykonywano już ten kontrakt w takiej wysokości, który w skali roku, mówiąc opisowo, 
zapewniałby wyjście tej jednostce na zero. Problemy pozostają. Oczywiście pewny spadek 
następuje teraz w listopadzie, nie tak duży jak w marcu.  Myślę, że około 15, 10%, te analizy 
będą wkrótce. Problemem do rozliczenia pozostaje okres tych 3 miesięcy tego pierwszego 
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lockdawnu, szczególnie trudnego dla tych jednostek. Sytuacja w jednostce SPZPS jest dość 
specyficzna, bo jeśli chodzi o stratę za pierwsze półrocze, formalnie ona wynosi około 
1 200 000 zł. Później, tak jak mówię, zaczęło to funkcjonować koło zera, także te 3-
procentowe  zwiększenie kontraktu od lipca a na koncie jednostki,  z tego co wiem, dyrektor 
posiada ponad 3 000 000 zł. Także w żaden sposób płynność nie jest zachwiana. 
Spowodowane jest to tym, że za te miesiące, za te trzy miesiące, marzec, kwiecień, maj tego 
roku Narodowy Fundusz Zdrowia pozwolił na wystawianie faktur zaliczkowych wysokości 
1/12 kontraktu i te środki do SPZPS wpłynęły i te środki, tak jak państwu  mówię, w znacznej 
wysokości na kontach tej jednostki są. To jest kwota ok. 2 200 000 zł, oprócz tego ta 
jednostka dzięki naszym wspólnym działaniom, uzyskała dotacje Państwowego Funduszu 
Rozwoju w kwocie 940 000 zł i  także, jak zsumujemy te kwoty, to dodaje tą kwotę, która na 
koncie jednostki jest. W tym momencie powstaje pytanie, bo ja rozmawiałem z wieloma 
starostami, z wieloma osobami zarządzającymi szpitalami, jednostkami, nikt w Polsce nie jest 
w stanie odpowiedzieć w jaki sposób, zarówno te środki kontraktu będą traktowane, czy 
będzie trzeba je wykonać, jeżeli trzeba będzie, to w jakim terminie, kiedy je rozliczyć, czy 
część zostanie po prostu uznana, że te świadczenia zostały wykonane, bo te świadczenia 
zostały niewykonane, nie z tego, że ktoś czegoś nie dopilnował czy po prostu przez 
zarządzanie tym kryzysem, który był.  Zakaz pełnienia pewnych zadań. Także wszyscy 
w Polsce na poziomie samorządów powiatu i województw czekają na odpowiedź 
Narodowego Funduszu Zdrowia, jak te środki będą rozliczane. Druga rzecz, to jest dotacja 
z Państwowego Funduszu Rozwoju, gdzie subwencja, gdzie istnieje szansa na wydłużenie, 
pod warunkiem utrzymania zatrudnienia. Z tego co wiem, w jednostce żadne zwolnienia nie 
następują, poza odejściami na emeryturę a te w tej statystyce się nie liczą. Także jest szansa 
jeszcze na uzyskanie umorzenia z tej kwoty w wysokości 75% a nawet dzisiaj rano czytałem 
w mediach,  że rządzący chcą zmienić podejście do umorzenia do 100%. Także starałem się 
jak najbardziej obrazowo przedstawić sytuację finansową Samodzielnego Publicznego 
Zespołu Przychodni Specjalistycznych. Mimo formalnego minusa, deficytu za pierwszy rok, 
ze względów obiektywnych, bo myślę, że nikt rozsądny za sytuację koronawirusa i za zakaz 
prowadzenia świadczeń dyrekcji winić nie może. Jednostka posiada taką płynność finansową 
jakiej jeszcze chyba nigdy nie miała, bo ogromne środki na koncie. Czekamy na 
rozstrzygnięcia, w jaki sposób te środki mogą być rozliczone. Liczymy także, że ten drugi 
lockdawn, który jest w tym momencie, tak znacząco na finanse jednostki, jak i wielu innych 
nie wpłynie. Nie jestem w stanie i myślę, że nikt nie jest w stanie udzielić państwu 
odpowiedzi - w jaki sposób, zarówno środki Narodowego Funduszu Zdrowia,  jak 
i Państwowego Funduszu Rozwoju będą mogły być rozliczone, w jakiej kwocie umorzone. 
Jeśli chodzi o Narodowy Fundusz Zdrowia wykonanie tych środków w jakiejś perspektywie 
czasu. Z rozmów z dyrekcją, z pracownikami jest praktycznie niemożliwe ze względu na brak 
lekarzy, ograniczenia godzinowe, w których oni mogą przyjmować. Czekamy na decyzję 
NFZ w tej sprawie a ja jestem gotowy z Prezesem NFZ czy w Bydgoszczy się spotykać 
i rozmawiać. To jest specyficzna jednostka. Wydźwięk tego jest taki, że jednostka nie ma 
żadnych problemów z płynnością finansową, ma znaczące środki na koncie finansowym 
mimo formalnie zapisanego minusa za pierwsze półrocze spowodowanego brakiem 
świadczeń spowodowanych pandemią koronawirusa. Jeśli mam coś uszczegółowić, bardzo 
proszę.  Myślę że jak najbardziej szczerze, opisowo i zgodnie z prawdą starałem się to 
przedstawić. Także z jednej strony można powiedzieć, że jednostka stoi super finansowo, bo 
ma 3,5 mln zł na koncie, z  drugiej strony można powiedzieć, że stoi bardzo źle, bo ma 
1 000 200 zł formalnego minusa za pierwsze półrocze. Jak jest w rzeczywistości zdecydują 
mechanizmy i procedury, które zostaną przyjęte w całej Polsce. Jeśli nawet by ten minus za 
pierwsze półrocze występował, mam nadzieję, że w jakiś perspektywie czasu 
nadwykonaniami i przekazanymi środkami z Narodowego Funduszu, które na koncie są, ale 
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także umorzeniem PFR uda się wyjść w cudzysłowie na prostą. W tej chwili nie widzę 
żadnego zagrożenia w jej  funkcjonowaniu. Jeśli chodzi o procentowy udział pacjentów, ja to 
analizowałem, myślę, że szczegółowo to państwu przedstawimy jak jest ostatnio. 
W poprzednich latach było tak mniej więcej po połowie osób korzystających z tej jednostki 
z terenu powiatu, jak i spoza powiatu. To jest  naturalne, porównywalna liczba osób 
mieszkających w mieście, mieszkających w powiecie. Jednostka świadcząca dla całego 
regionu swoje świadczenia. Zresztą także i mieszkańcy powiatu korzystają z jednostki 
Miejskiego Zespołu Opieki Zdrowotnej. Sam wielokrotnie z niej korzystałem, korzystają  ze 
szpitala wojewódzkiego. Tak jest stworzony system, że pewne samorządy prowadzą 
poszczególne elementy służby zdrowia. Powiat Włocławski, myślę że nie muszę tłumaczyć, 
jest dość specyficznym powiatem. Swoją siedzibę ma na terenie miasta i tutaj to na skutek 
decyzji, myślę że lat dziewięćdziesiątych w taki sposób te kompetencje zostały podzielone. 
Natomiast mówię to z pełną odpowiedzialnością zespół przychodni myślę, że państwo się ze 
mną tu zgodzą, w wielu specjalizacjach jest jedyną  przychodnią przyjmującą pacjentów 
w ramach kontraktu z Narodowym Funduszem Zdrowia, zarówno z Powiatu Włocławskiego,  
jak i z całego regionu. Na tę chwilę jej funkcjonowanie w systemie zdrowia jest 
konieczne. Myślę, że szczegółowo możemy to powiedzieć, jak jest w tym roku, choć jak 
mówię, ten rok nie będzie rokiem miarodajnym, specyficzny ze względu na liczbę przyjęć. 
Jeśli chodzi o powierzchnię, nie ma problemu żeby państwu udostępnić wizualizację.  Ona 
wielokrotnie była przedstawiana w mediach, na różnych spotkaniach, myślę, że nawet w dniu 
dzisiejszym  możemy ją wypożyczyć, żeby państwo sobie przejrzeli, jak najbardziej to 
rozumiem. Ogólne liczby zamykają się, że to budynek trzykondygnacyjny, częściowo 
podpiwniczony. Kwota powierzchni zabudowy tj. 6000 m kwadratowych. Jest to odpowiedź 
na potrzeby tego co prowadzimy w tej chwili zgodnie z aktualnymi wymogami standardów 
Narodowego Funduszu Zdrowia, Sanepidu i jedyną zmianą co do istniejących obiektów, tylko 
z przeniesieniem w jedno miejsce. Jest próba uruchomienia chirurgii jednego dnia. Wszyscy 
mówią, że to przyszłość pewna służby zdrowia. Nie mówimy tu o żadnym szpitalu, nie jest to 
budowane w standardzie szpitala. Mały, jedna sala zabiegowa, z prostymi zabiegami jednego 
dnia. Fachowcy przekonują bardzo dochodowymi, które mogą podnieść także finansowo tę 
jednostkę w przyszłych latach. Przypomnę, że w tym roku realizujemy bardzo duże zadanie 
inwestycyjne w aspekcie diagnostycznym. Jedno piętro wyremontowane,  wstawiane w tej 
chwili, uruchamiane są dwa aparaty RTG. Dla państwa wiedzy powiem  bardzo nowoczesne, 
jedne z najnowocześniejszych w kraju. Bodajże otrzymałem taką informację, że tylko 3 
jednostki w kraju takie na tę chwilę posiadają. Kwota około 2 mln zł zaangażowanych 
z budżetu powiatu plus 10% własnych SPZPS. Ta inwestycja jest na ukończeniu. W grudniu  
się zakończy. Nie powiem dzisiaj z pełną odpowiedzialnością, ale dzisiaj miały na jednym 
z tych aparatów być już wykonywane badania, aby zachować ściągnąć i płynność. Nie mam 
dzisiaj informacji czy są wykonywane, czy nie. Jeśli nie dzisiaj, to na pewno na dniach jeden 
z tych aparatów zostanie uruchomiony. Od pewnego czasu funkcjonuje także nowy aparat 
ultrasonograficzny zakupiony za 370 000 zł, tutaj 300 000 zł otrzymaliśmy z rezerwy 
Premiera, który jest uzupełnieniem tego działu diagnostycznego. Także myślę, że to jest 
pierwszy etap tej planowanej inwestycji w tym budynku, który ma pozostać. Ten drugi 
główny etap praktycznie chcemy rozpocząć w roku przyszłym. Na tę chwilę wartość 
kosztorysowa  57 mln zł. Mam nadzieję, że bardzo sprzyjająca koniunktura budowlana w 
tym momencie pozwoli nam, że jeśli w miarę szybko uda nam się ogłosić przetarg to te 
koszty będą dużo niższe. Takie sygnały z rynku otrzymujemy, że jest to najlepszy moment na 
ogłoszenie przetargu w budownictwie kubaturowym. Myślę, że ze względów oczywistych, 
gdzie  ta branża bardzo mocno stanęła przez brak  inwestycji. Myślę, że przy tym zamówieniu 
będzie dość duża konkurencja. Ja nie chcę rzucać takich kwot, ile to będzie kosztować, o tym 
weryfikuje przetarg. Chcemy dofinansować oczywiście ze środków powiatu, ale przede 
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wszystkim ze środków zewnętrznych. Przechodzę do następnej części pytania złożyliśmy 
wniosek zarówno do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Pierwszy 6 mld zł tego 
funduszu powołanego w tym roku utworzonego przez rząd  w związku z epidemią 
koronawirusa, pierwsze 6 mld zł tego funduszu rozdzielane zostało w ramach algorytmu, 
który głównie pod uwagę brał udział inwestycji w danym samorządzie, w danym roku 
i otrzymaliśmy kwotę blisko 6 mln zł. Dla porównania powiem, że wszystkie powiaty 
sąsiednie otrzymały tą kwotę 500 000 zł, 800 000 zł, 1 mln zł, 1 200 000 zł. Były to kwoty 
tego rzędu. Także po raz kolejny dziękuję państwu, że tak odważny budżetu w tym roku, 
który  realizujemy. W tym aspekcie te dochody nam się zrealizowany w bardzo dużej kwocie. 
Bodajże w Województwie Kujawsko-Pomorskim porównywalną kwotę otrzymał tylko 
Powiat Toruński. Reszta powiatów kwoty dużo, dużo mniejsze. Zresztą na wręczeniu tych 
środków był pan wicestarosta i przekazał mi, że  troszeczkę wzbudziliśmy zazdrość wśród 
powiatów sąsiednich, że takie środki udało nam się pozyskać. To był jeden aspekt tego 
rządowego funduszu inwestycji lokalnych, drugi w takiej samej kwocie rozdysponowany ma 
być w najbliższych dniach. Ja codziennie czytam doniesienia medialne minister w kancelarii, 
wiceminister spraw wewnętrznych i administracji powiedział, że w tym tygodniu będzie 
ostateczna decyzja premiera. Druga kwota 6 mld zł, teraz już rozdysponowana nie 
z algorytmu, ale przez komisję powołaną przez premiera. Złożyliśmy wniosek, liczymy tutaj 
na wsparcie tej ważnej inwestycji i dla naszego powiatu, ale dla całego regionu, wszyscy  
niecierpliwie czekamy na rozstrzygnięcie tego konkursu. Myślę, że już na dniach to będzie, 
bo oczekuje tego cała Polska ze względu na planowanie budżetów przyszłorocznych. Drugim 
aspektem są środki europejskie, które w najbliższej perspektywie będą realizowane i tutaj 
będziemy się starać o te środki w wielu źródłach.  Jednym z takich źródeł to krajowy plan 
odbudowy, gdzie znaleźliśmy się na liście zadań priorytetowych dla województwa. Mogę 
skłamać, ale chyba jako jedyne zadanie powiatowe z województwa kujawsko – pomorskiego 
właśnie z tym przedsięwzięciem.  Wszyscy wiemy, że towarzyszy temu na razie Krajowemu 
Planowi Odbudowy bardzo duża polityka. Wszyscy czekamy na rozstrzygnięcie w jaki 
sposób to będzie wyglądać i na jakie środki możemy liczyć, mówi się o kwotach ogromnych. 
W skali kraju trudno powiedzieć, jak to będzie realizowane. Oczywiście będą także 
realizowane nowe programy perspektywy unijnej, te które realizowane do tej pory, czyli  
Regionalny Program Operacyjny. Na razie za dużo o nim nie wiemy i też tutaj będziemy na 
bieżąco reagować. Także podsumowując środki zewnętrzne, to ten  fundusz inwestycji 
lokalnych, który w najbliższym czasie ma się rozstrzygnąć i środki europejskie, które 
zarówno z Planu Odbudowy, jak i Regionalnego Programu Operacyjnego mają być 
uruchomione i taką wszyscy samorządowcy nadzieję mamy, że uruchomione będą. Będziemy 
oczywiście tutaj w pozytywnym tego słowa znaczeniu o te środki walczyć. Nie jest tajemnicą, 
że budżet 2020 roku zamkniemy nadwyżką. Dzięki wpływom tych środków, których między 
innymi mówiłem, dzięki temu, że także na drogi pozyskaliśmy 9,5 mln zł z FDS, ale także 
wszystko wskazuje na to, że szósty wniosek nasz złożonym w dodatkowym naborze na kwotę 
blisko 300 000 zł zostanie rozpatrzony pozytywnie. Także wszystkie praktycznie zadania 
drogowe w tym roku za kwotę blisko 20 mln zł udało nam się zrealizować. Można 
powiedzieć chociaż w minimalnym kilkudziesięciu tysięcznym wkładem budżetu powiatu. 
Reszta to były jedynie środki zewnętrzne. Dzięki temu taka nadwyżka w tym roku. Były to 
środki zewnętrzne FDS, uzupełniliśmy funduszem inwestycji lokalnych. Środki powiatu 
poszły w nadwyżkę. Dzięki temu na nadwyżka sporo ponad 10 mln zł w tym roku 
występować będzie. Tutaj jeszcze kwestia wpływów z PIT. Jak one zostaną zrealizowane 
i w tym roku i kiedy bardzo optymistyczne dane Ministerstwa Finansów. Zobaczymy jaki 
scenariusz napisze życie, ale także tym czy w tym roku czy na początku przyszłego 
otrzymamy środki w ramach zwrotu środków europejskich za inwestycje w Lubieńcu 
i w Izbicy Kujawskiej. To w sensie funkcjonowania powiatu wielkiego znaczenia nie ma, 
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tylko w danych statystycznych czy te środki wejdą nadwyżkę roku 2020 czy będą dochodem 
roku 2021. Jakby nie mówił te wolne środki po tym roku kilkanaście milionów złotych będą 
stanowić. Dlatego też proponujemy, aby tę inwestycje rozpocząć, bo z tą inwestycją nie 
można już czekać. Po drugie, aby wykorzystać te środki ewentualnego Krajowego Planu 
Odbudowy one w większości w 70% mają być wydatkowane do końca 2022 roku, a w 100%  
do końca 2023 roku, jeśli będą. Ja cały czas tutaj mówię to z pewną dozą niepewności. Także 
to jest ostatni moment, żeby ewentualnie w ramach tej inwestycji z tych środków korzystać.  
Oczywiście nie jest tajemnicą, że pozostaną dwie lokalizacje naszych budynków na ulicy 
i mówię to już dzisiaj, na ulicy Łady i ulicy Radosnej, które pewnie stanowią dość dużą 
wartość deweloperską. Mogę już dzisiaj powiedzieć że będziemy, będę proponował abyśmy 
podejmowali próby sprzedaży tych nieruchomości w celu wykorzystania tych środków czy 
w ramach tej inwestycji, jeżeli one będą potrzebne, czy w ramach  ewentualnego 
dodatkowego wyposażenia, jeśli na te inwestycje uda nam się pozyskać środki zewnętrzne. 
Przepraszam, że się rozgadałem, ale myślę, że akurat ten temat wymagał takiego 
wytłumaczenia i przedstawienia sprawy. Starałem się mówić to jak najbardziej realnie, 
obiektywnie, jak to wygląda. Ja jestem zwolennikiem tego i mam nadzieję, że państwo moje 
zdanie podtrzymają.  Te budynki, ta instytucja w takim stanie i że ta inwestycja nie może już 
czekać.  Przede wszystkim oczekują tego mieszkańcy naszego powiatu z całego regionu, żeby 
ona była godna XXI wieku.  Mam nadzieję, że uda nam się utrzymać skuteczność na te 
inwestycje pozyskane środki zewnętrzne z tych źródeł, o których mówiłem, a być może ze 
źródeł innych, bo kto na początku roku 2020 wiedział, że powstanie fundusz inwestycji 
lokalnych i że tak znacząco zasili budżet powiatu. Będziemy robić wszystko, żeby te środki 
pozyskać. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady -  dziękuję bardzo Panu Staroście, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać 
głos?  Pan Marek Jaskulski, proszę bardzo.  
Radny Marek Jaskulski - w sprawozdaniu dotyczącym SPZPS, Pan Starosta przytoczył fakt, 
że minimalna płaca, którą rząd wyznacza, wpłynęła też i wpływa na wynik finansowy tej 
jednostki rzeczywiście, tyle tylko, że nie wspomniał pan, że z chwilą kiedy nowy zarząd 
przyjął odpowiedzialność, część pracowników przynajmniej tych najniżej uposażonych, to 
otrzymała nowe warunki pracy, które się mniej więcej sprowadzały do tego, że zamiast 
jednego etatu pełnego otrzymali 0,75. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady- dziękuję, pan Roman Gołębiewski - Starosta Powiatu 
Włocławskiego. 
Starosta Włocławski -  myślę, że co do zasady jest nieprawdą co pan radny  powiedział. 
Taka sytuacja miała miejsce, że rzeczywiście w pewnym momencie etaty były zwiększane do 
0,75%, ale wywołane to było koronawirusem, możliwością uzyskania dofinansowania z PFR 
i wręcz pozyskanie tych środków uwarunkowane było wprowadzeniem postojowego w danej 
jednostce a to zrobić musieliśmy, bo tak jak mówię, wykonywaliśmy kontrakt w 30% ze 
środków  obiektywnych. Ludzie, pracownicy tej jednostki w tym momencie nie świadczyli 
pracy, często przebywając w domu. W związku z tym, aby uzyskać to dofinansowanie 
zewnętrzne, chyba jedyne w Polsce na jednostkę służby zdrowia, mówię co 
z odpowiedzialnością,  dla części pracowników rzeczywiście takie rozwiązanie było 
wprowadzone. Ale proszę nie mówić, że ona było wprowadzone w momencie podniesienia 
wynagrodzenia minimalnego w styczniu tego roku, bo to jest nieprawda. Dziękuję. 
Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Staroście, czy ktoś jeszcze z państwa chciałby zabrać 
głos? Nie widzę. Jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie słyszę, to 
stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 listopada 2020 r. przyjęła  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
21 października 2020 r. do dnia 22 listopada  2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
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z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23 listopada  2020 r. do dnia sesji czyli do 
dzisiaj, 30 listopada.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
21 października 2020 r. do dnia 22 listopada  2020 r. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 23 listopada  2020 r. do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 
Przechodzimy do punktu 6. 
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego „Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2021 rok”. 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy uchwalenia na rok 
2021 programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. 
Do projektu uchwały dołączony jest załącznik zawierający postanowienia zawarte w dwunastu 
rozdziałach. Bardzo proszę Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Radny Karol Matusiak - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, 
Komisja Edukacji, Kultury i Sportu na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. analizowała 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego „Programu współpracy Powiatu 
Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami wymienionymi 
w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2021 rok”. 
Komisja jednogłośnie, pozytywnie przyjęła projekt uchwały i przedstawia pod obrady 
Wysokiej Rady.  
Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Przewodniczącemu, czy ktoś z Państwa Radnych 
chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę. Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to 
przystępuję do procedury głosowania uchwały. Proszę o przyciśnięcie odpowiedniego 
przycisku, kto z Państwa jest za, kto przeciw, kto się wstrzymuje? 
Wyniki głosowania: 
Za – 18 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie uchwalenia rocznego „Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2021 rok” została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia rocznego „Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie na 2021 rok” stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie uchwalenia 
rocznego „Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz innymi podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2021 rok” stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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Przechodzimy do punktu 7.  
 

7) Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2019/2020 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Włocławski. 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni,  stosownie do przepisów art. 11 ust. 7 
ustawy z dnia 14 grudnia 2016  r. Prawo oświatowe -  organ wykonawczy jednostki 
samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, przedstawia organowi 
stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych tej jednostki za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach egzaminu 
maturalnego i egzaminu zawodowego. 
Otrzymaliście państwo informację za rok szkolny 2019/2020. 
Bardzo proszę Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu  o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu - Panie 
Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Komisja Edukacji, Kultury i Sportu 
na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. zapoznała się z informacją Zarządu Powiatu 
o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2019/2020 w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Powiat Włocławski. 
Komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację i przedstawiam Wysokiej Radzie.  
Przewodniczący Rady – dziękuję Panu Przewodniczącemu, czy ktoś z Pań i Panów Radnych 
chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę, nie słyszę głosu sprzeciwu, a głosów 
sprzeciwu nie słyszę, to stwierdzam, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 30 listopada 
2020 r. przyjęła Informację Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku 
szkolnym 2019/2020 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2019/2020 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
Przechodzimy do punktu 8. 
 

8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji 
Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 
2019”.  

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, zgodnie z przepisami art. 18 ustęp 2 ustawy 
z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska został sporządzony raport z wykonania 
programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2019.  
Bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczący Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.        
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  - 
Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018 – 2019”.  Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt w/w uchwały. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Chciałem powitać i oświadczyć 
Państwu, że dzisiaj gościmy również Pana Adama Gawrona – przedstawiciela firmy Eko – 
Precyzja z Nowego Sącza, której wykonanie powierzono tej firmie, raportu ochrony 
środowiska dla Powiatu Włocławskiego. Myślę, że może w skrócie poproszę pana tutaj i pan 
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przedstawi w skrócie ten raport na jakiej podstawie był zrobiony i w jaki sposób, przybliżyć 
tutaj radnym problem ochrony środowiska. Nie ma pana? To dziękujemy, czy są pytania? Jest 
pan. Pan przejdzie tutaj do mównicy. Chciałem stwierdzić,  że materiał jest dosyć obszerny. 
To pan tak w skrócie wstępnie, da początek a ewentualnie panie, panowie radni będą pytali,  
prawda, w formie pytań to będzie.   
Pan Adam Gawron - dzień dobry państwu nazywam się Adam Gawron, jestem 
przedstawicielem zakładu analiz środowiskowych Eko-Precyzja i autorem omawianego  
dokumentu. Mili państwo mieliście okazję szczegółowo się z nim zapoznać. Także w kilku 
zdaniach przedstawię najważniejsze wnioski. Obowiązek wykonania takiego dokumentów co 
2 lata wynika z ustawy prawo ochrony środowiska, dziennik ustaw z 2020 pozycja 1219. 
Celem dokumentu jest ocena stopnia wykonania i analiza ujętych działań wraz poniesionymi 
nakładami finansowymi i aktualna ocena stanu środowiska. Dokument składa się z trzech 
zasadniczych części, opis powiatu obejmujący położenie, demografię, system energetyczny 
i klimat. Kolejna najważniejsza część to zatem i ocena wykonania zadań wyznaczonych 
w POŚ. Obejmuje ona opis zadań, poniesione koszty i źródła finansowania. I trzecia część to 
ocena wskaźników monitoringu i aktualnego stanu środowiska obejmująca ochronę klimatu 
i jakości powietrza, zagrożenia hałasem, pola elektromagnetyczne, gospodarowanie wodami, 
gospodarkę wodno-ściekową, zasoby geologiczne, gleby, gospodarkę odpadami  
i zapobieganiu powstawaniu odpadów, zasoby przyrodnicze i zagrożenia poważnymi 
awariami. W dokumencie wyznaczono 133 zadania podjęto się wykonania 119. 
Przeprowadzona analiza wskaźników monitoringu i stanu środowiska wskazuje na wzrost 
długości sieci wodociągowej o 33,90 km, kanalizacyjnej o 24 km, gazowej o 10,307 km. 
Zwiększyła się także powierzchnia lasów o 23,5 m2 i lesistość o jedną dziesiątą procenta. 
W latach 2008 2019 nastąpiła poprawa jakości powietrza ponieważ zmniejsza ilość gmin 
została zakwalifikowana do obszarów przekroczeń stężeń zanieczyszczeń. Niewielka ilość 
osób jest narażona  na ponad normatywny  hałas. Nie występuje zagrożenie promieniowaniem 
elektromagnetycznym. Monitoringu wód powierzchniowych wskazuje na ich zły stan, 
natomiast wód podziemnych ocenia jako dobry i zadowalającej jakości. Tak wspominałem 
analizie poddano 133 zadania wyznaczone w 10 obszarach interwencji. Podjęto się 
wykonania 119 zadań i wykonanie POŚ kształtuje się na poziomie 89,47%, co jest bardzo 
dobrym wynikiem. Większa część wykonanych zadań jest długofalowa, to znaczy, że 
przedsięwzięcia są działaniami ciągłymi, wykonywanymi na bieżąco zależnie od potrzeb 
i cyklicznymi. Często są to zadania administracyjne. Powiat i gminy wybierały te inwestycje, 
które z punktu widzenia potrzeb jednostek samorządowych są najważniejsze i najpilniejsze w 
stosunku do jakości środowiska i zdrowia mieszkańców. Największe nakłady finansowe 
poniesiono na przebudowę dróg, termomodernizację budynków, budowę  sieci wodociągowej 
i kanalizacyjnej, i gospodarka odpadami komunalnymi. Biorąc pod uwagę zawarte w 
dokumencie informacje wskazujące na liczne podejmowane działania i wynikające z nich 
pozytywne aspekty wykonanie POŚ dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2019 ocenia się 
pozytywnie. W dalszym ciągu konieczne jest jednak inwestowanie w działania z zakresu 
ochrony środowiska. Dziękuję za uwagę.  
Przewodniczący Rady - Dziękuję panu bardzo czy są może pytania ze strony państwa do 
pana, który przygotował raport? Są jakieś pytania? Nie widzę, dziękujemy panu bardzo za 
przybycie i wykonanie raportu.  
Proszę Państwa o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku w celu przystąpienia do procedury 
głosowania. 
Kto jest za przyjęciem raportu, kto jest przeciw, kto się wstrzymuje?  
Wyniki głosowania: 
Za - 17 
Czyli 3 osoby nie głosowały. 
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Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2019” została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji 
Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018 – 2019” stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie przyjęcia 
„Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018 
– 2019” stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
Przechodzimy do punktu 9. 
 

9) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
w drodze darowizny na rzecz Gminy Miasta Włocławek nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego. 
 

Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody 
na przekazanie w drodze darowizny lokalu użytkowego w części nieruchomości położonej we 
Włocławku przy ul. Brzeska 15.Do projektu uchwały dołączona jest do wiadomości opinia 
Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku.  
Bardzo proszę Pana Kazimierza Kacę – Wiceprzewodniczącego Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pan Kazimierz Kaca – Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju - Panie 
i Panowie Radni, Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2020 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący wyrażenia zgody  na przekazanie w drodze 
darowizny na rzecz Gminy Miasta Włocławek nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Włocławskiego. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady - otwieram dyskusję nad projektem uchwały, czy ktoś z Państwa 
Radnych chciałby zabrać głos? No nie zgłosił się jeszcze. Jest pan wiceprzewodniczący, 
proszę bardzo.  
Radny Kazimierz Kaca - bardzo się cieszę, że taka uchwała jest, bo rzeczywiście pewnych 
zobowiązań i umów trzeba dotrzymywać. Ja mogę tylko przybliżyć, jako radny, że proszę 
państwa, że to jest ta działka, na której tam kiedyś ćwiczyliśmy, co ta pani wyszła przed tym 
budynkiem. Sądzę, że. Przepraszam to jest ten budynek, który jest do  przekazania, 
zobowiązania pewne żeśmy przyjmowali na siebie. Natomiast rozmawiałem tutaj z panem 
naczelnikiem, rozmawiałem ze starostą i proszę państwa w ramach tego uregulujemy również 
ten, tą działkę, tam gdzie ćwiczyliśmy, przed tym, bo ona rzeczywiście do końca była 
nieuregulowana. Sądzę, że zyska i miasto, i Powiat Włocławski. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady – dziękuję. Czy ktoś z Państwa  chciałaby zabrać głos? Pan Starosta, 
Pan Roman Gołębiewski,  proszę bardzo. 
Starosta Włocławski – Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo,  ja tylko potwierdzę tylko  
to co powiedział mój poprzednik. Ja tylko dodam, że w roku ubiegłym próbowaliśmy 
dokonać analizy czy tych pomieszczeń na ulicy Brzeskiej, w jaki sposób możemy 
wykorzystać na nasze cele. Myśleliśmy o archiwum, niestety ekspertyza budowlana wskazała 
na to, że to są budynki w dobrym stanie do wykorzystania, ale nie na takie cele. Na szczęście 
znaleźliśmy rozwiązanie i archiwum w tym momencie z Lubrańca przewożone jest do 
budynku na ulicy Stodólnej, przeniesiony jest cały zasób geodezyjny i wszystko w ramach 
tego budynku z zastosowanych nowoczesnych rozwiązań się zmieści. Także proponujemy 
podjęcie decyzji, która tak jak powiedział pan radny, pozwoli na uregulowanie spraw 
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własnościowych gruntu  przed nowym budynkiem, który przejdzie w nasze władanie. Dzisiaj  
Rada Miasta tę uchwałę o przekazaniu nam tego gruntu  podjęła jednogłośnie. Taki zbieg  
okoliczności, bo nie o to chodziło, żeby jednego dnia te uchwały podejmować i żeby w taki 
sposób to nie było odbierane. Tak się złożyło, że do końca listopada wiele samorządów 
w dniu dzisiejszym robi sesję z różnych względów. Ta uchwała przez Radę Miasta została 
podjęta o przekazaniu nam gruntu. Proszę państwa o podjęcie tej dzisiejszej uchwały. A tym  
bardziej się cieszę, że możemy dotrzymać wcześniejszych ustaleń, o których ja mogę 
uczciwie nie widziałem, ale pewna ciągłość władzy powinna i musi następować, i cieszę się, 
że tak że możemy dotrzymać ustaleń przekazanych, podjętych przez poprzedni zarząd. 
Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady - Dziękuję panu Staroście, czy  jeszcze ktoś z państwa chciałby 
zabrać głos? Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuję do procedury głosowania 
uchwały.  
Proszę przycisnąć odpowiedni przycisk. Kto jest z Państwa za, kto jest przeciw, kto się 
wstrzymuje?  
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w drodze 
darowizny na rzecz Gminy Miasta Włocławek nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 
Włocławskiego. 
  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie 
w drodze darowizny na rzecz Gminy Miasta Włocławek nieruchomości stanowiącej własność 
Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy Miasta Włocławek nieruchomości 
stanowiącej własność Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat 
Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie  umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy wyznaczenia linii 
komunikacyjnych na rok 2021 w powiatowych przewozach pasażerskich.  
Bardzo proszę Pana Kazimierza Kacę – Wiceprzewodniczącego Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pan Kazimierz Kaca – Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju - Panie 
i Panowie Radni, Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2020 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący wyznaczenia linii komunikacyjnych w publicznym 
transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz wyrażenia 
zgody na zawarcie  umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Czy 
ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Nie widzę.  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępuję do procedury głosowania.  
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Proszę o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, 
kto jest przeciw, kto się wstrzymuje?  
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
Nie ma Pana Ambrożewicza, nie ma pana Domżalskiego. Dziękuję, czyli jednogłośnie.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz 
wyrażenia zgody na zawarcie  umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych 
w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest Powiat Włocławski oraz 
wyrażenia zgody na zawarcie  umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie wyznaczenia 
linii komunikacyjnych w publicznym transporcie drogowym, dla których organizatorem jest 
Powiat Włocławski oraz wyrażenia zgody na zawarcie  umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu.  
 

11) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za przechowywanie 
pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze Powiatu Włocławskiego  na 
parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od 
usunięcia pojazdu na 2021 r. 

 
Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, Rada Powiatu w myśl art. 130a ust.6 ustawy 
Prawo o ruchu ustala corocznie w drodze uchwały wysokość opłat za usunięcie 
i przechowywanie usuniętego z drogi pojazdu oraz wysokość kosztów powstałych w razie 
odstąpienia od usunięcia pojazdu. W projekcie uchwały na 2021 rok proponuje się przyjęcie 
stawek opłat w zakresie usuwania i odstąpienia od holowania pojazdów na obszarze Powiatu 
Włocławskiego w oparciu o Umowy z dnia 9 stycznia 2015 r., tj.: Nr 3/2015 i 4/2015, oraz 
przechowywania pojazdów na parkingu strzeżonym stanowiących realne stawki wynikające 
z analizy finansowej. 
Bardzo proszę Pana Kazimierza Kacę – Wiceprzewodniczącego Komisji Infrastruktury 
i Rozwoju o przedstawianie prac nad projektem uchwały. Proszę bardzo.  
Pan Kazimierz Kaca - Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju - Panie 
i Panowie Radni, Komisja Infrastruktury i Rozwoju na posiedzeniu w dniu 23 listopada 2020 
r. analizowała projekt uchwały dotyczący ustalenia opłat za przechowywanie pojazdów 
usuniętych z dróg położonych na obszarze Powiatu Włocławskiego  na parking strzeżony oraz 
wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2021 r. 
Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuję, otwieram dyskusję nad projektem uchwały. Czy ktoś 
z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę, to przystępujemy do procedury głosowania. Kto 
jest z Państwa za podjęciem uchwały, kto przeciw, kto się wstrzymuje? Proszę bardzo.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20, jednogłośnie.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia opłat za przechowywanie 
pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze Powiatu Włocławskiego  na parking 
strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 
2021 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia opłat za przechowywanie 
pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze Powiatu Włocławskiego  na parking 
strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku odstąpienia od usunięcia pojazdu na 
2021 r. stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia opłat 
za przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg położonych na obszarze Powiatu 
Włocławskiego  na parking strzeżony oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
odstąpienia od usunięcia pojazdu na 2021 r. stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

12) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego 
w Powiecie Włocławskim.  
 

Przewodniczący Rady - Szanowni Państwo, projekt uchwały dotyczy ustalenia opłat za 
usunięcie i przechowywanie obiektów pływających z obszaru wodnego Powiatu 
Włocławskiego na rok 2021.   
Bardzo proszę Pana Wojciecha Rudzińskiego – Przewodniczącego Komisji Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska - 
Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Panie i Panowie Radni, Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska na posiedzeniu w dniu 24 listopada 2020 r. analizowała projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających na 
rok 2021 z obszaru wodnego w Powiecie Włocławskim.  Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała analizowany projekt uchwały. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady – dziękuje bardzo, czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej 
sprawie, odnośnie uchwały? Nie widzę.  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przystępujemy do procedury głosowania uchwały.  
Proszę o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku. Kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, 
kto jest przeciw, kto się wstrzymuje. Proszę bardzo.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20, jednogłośnie. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego w Powiecie 
Włocławskim została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usunięcie i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego 
w Powiecie Włocławskim stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada 2020 r. w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru 
wodnego w Powiecie Włocławskim stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
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13) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020-2027 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy zmian 
w załączniku nr 1 i nr 2.  
W dniu dzisiejszych obrad otrzymaliście Państwo autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. Czy ktoś z Państwa 
chciałby zabrać głos? Nie widzę.  
Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to przed rozpoczęciem procedury głosowania, proszę 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
dzisiejszą datę – 30 listopada 2020 r. 
Przystępujemy do procedury głosowania, kto z Państwa jest za podjęciem uchwały, kto jest 
przeciw, kto się wstrzymuje. Proszę bardzo.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20, czyli jednogłośnie. 
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 listopada  2020 r. zmieniająca uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2020 – 2027 stanowi 
załącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 listopada  2020 r. zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2020 – 2027 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

14) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę  w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 wraz z autopoprawką (tekst 
jednolity). 

 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie Radni, projekt uchwały dotyczy zmian 
w planie dochodów i wydatków na podstawie decyzji Wojewody Kujawko - Pomorskiego 
oraz  wniosków dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad 
otrzymaliście Państwo autopoprawkę wraz z tekstem jednolitym.  
Otwieram dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Kto z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Pan Kazimierz Kaca proszę bardzo.  
Radny Kazimierz Kaca  - Panie i Panowie Radni, ja chciałbym poprosić panią skarbnik, 
względem Pana Starostę. Rozumiem,  że projekt budżetu, zmiany do projektu budżetu na 
2020 rok otrzymaliśmy wcześniej, odnośnie tych autopoprawek, może tak w skrócie żebyśmy 
mieli przybliżone, bo to tych materiałów jest tyle, że nie jest człowiek w stanie opanować 
w tak krótkim czasie. Proszę bardzo.  
Skarbnik  Powiatu - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Jeżeli chodzi o zmiany 
w budżecie, dotyczące tego roku,  może powiem tak. Dochody budżetu ustala się 
w wysokości 123 015 869,31 zł i a wydatki budżetu na 122 168 341,62 zł. Z tego wynika. że 
budżet w tym roku osiągnął w swoim rozliczeniu nadwyżkę w wysokości 847 527,69 zł. 
Nadwyżkę tą przeznacza się na spłatę zobowiązań lat przyszłych. Jeżeli chodzi o przychody 
budżetu, to zostały one ustalone na łączną kwotę 12 131 961,78 zł, rozchody budżetu na 
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łączną kwotę 12 979 489,47 zł. Może powiem o najważniejszy przedsięwzięciach jakich 
dotyczą zmiany jeżeli chodzi tutaj o autopoprawkę. To tak zadanie przez nas realizowane a 
właściwie projekt z udziałem środków unijnych z Regionalnego Projektu Operacyjnego pod 
nazwą „Szkoła ćwiczeń ziemi kujawsko-dobrzyński województwa kujawsko-pomorskiego”. 
Zmiany tutaj polegają na zwiększeniu limitu wydatków majątkowych przy jednoczesnym 
zmniejszeniu limitu wydatków bieżących. Dokonuje się te zmiany w związku z koniecznością 
dostosowania klasyfikacji budżetowej zaplanowanych zadań do obowiązujących przepisów 
dotyczących, między innymi, zakupów i realizacji zadań inwestycyjnych, czyli zakupu tutaj 
też i środków trwałych. Kolejnym projektem, który wymusza na nas zmiany, to jest projekt 
pod nazwą „Podniesienie poziomu kształcenia zawodowego w powiecie włocławskim”. 
Zmiana polega na zwiększeniu limitu wydatków bieżących o kwotę 23 923 zł oraz limitu 
wydatków majątkowych o kwotę 46 894 zł i to musimy tu zwiększyć  nakłady ze środków 
własnych, a wynika to z faktu, iż po przeprowadzonej procedurze przetargowej dotyczącej 
dostawy wyposażenia do szkół w ramach projektu zabezpieczone na ten cel środki okazały się 
niewystarczające w stosunku do złożonych ofert w poszczególnych częściach zamówienia.  
Kolejna zmiana wiąże się ze większą dotacją Wojewody Kujawsko-Pomorskiego na domy 
pomocy społecznej. I tak tutaj wymienię może jeżeli chodzi o nasze domy, to Dom Pomocy 
Społecznej w Wilkowiczkach autopoprawką zwiększone ma plan wydatków o kwotę 36 148 
zł, Dom Pomocy w Rzeżewie o kwotę 12 853 zł, Dom Pomocy w Kowalu o kwotę 30 525 zł, 
Dom Pomocy w Kurowie o kwotę 19 zł 279 zł oraz zwiększone są środki dotacji jaką 
udzielamy na prowadzenie Domu Pomocy Społecznej w Izbicy Kujawskiej. I tutaj 
zwiększenie to kwota 40 962 zł, przy tym chciałabym jeszcze zaznaczyć, że zarówno dotacje 
wojewody były zwiększające, ale również były zmniejszające. To państwo widzieliście już 
otrzymując materiały na sesję. I mogę tylko powiedzieć, że tutaj do rozliczenia dotyczyły 
zarówno rozliczeń rocznych, czyli tutaj osób uprawnionych do dotacji z budżetu państwa 
znajdujących się w naszych dps-ach, jak i również zwiększenia z kolei dotyczyły zakupów 
związanych. I tak tutaj pracownicy otrzymali tym pierwszym zwiększeniem dodatki na kwotę 
534,76 zł a tą zwiększoną teraz z decyzją wojewody z listopada dodatki w miesiącu o kwotę 
803,27 zł do wynagrodzenia. Można powiedzieć, że per saldem tych wszystkich zmniejszeń  
i zwiększeń ze środków dotacji wojewody do domów pomocy społecznej, zarówno 
prowadzonych przez nas, jak i przez Zgromadzenie w Izbicy. DPS Kowal per saldem 
zwiększony plan miał o 50 175 zł, DPS Kurowo 12 227 zł, DPS Rzeżewo 21 826 zł, DPS 
Wilkowiczki no z uwagi na swoją jakby tutaj wielkość zmniejszone ma plan przy swoim dość 
znacznym budżecie o kwotę 82 148 zł i DPS Izbica Kuj. Zmniejszony plan o 181 922 zł. 
Generalnie całe rozliczenie wszystkich DPS – ów per saldem zamyka się w kwocie minus 
179 842 zł. Dziękuję bardzo. 
Przewodniczący Rady dziękuję bardzo Pani Skarbnik. Czy  jeszcze ktoś z Państwa chciałby 
zabrać głos? Jeżeli nie ma głosów w dyskusji, to bardzo proszę o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 30 listopada  2020 r.  
I proszę Państwa przystępujemy do procedury głosowania. Kto z Państwa jest za przyjęciem 
uchwały, kto jest przeciwny, kto się wstrzymuje?  
Wyniki głosowania: 
Za – 20, czyli jednogłośnie.  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia  30 listopada  2020 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  30 listopada  2020 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2020 stanowi załącznik nr 31 
do niniejszego protokołu.  
 

15) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady - Panie i Panowie radni przypominam, że w ramach realizacji tego 
punktu mogą być wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia 
radnych. Przypominam, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 
przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Panie i Panowie radni, czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radny Dawid Dalmann - w nawiązaniu do prośby, jaką otrzymałem od mieszkańca naszego 
okręgu wyborczego, bo ta prośba była skierowana zarówno do mnie, jak i do pana radnego 
Kazimierza Kacy, mieszkaniec mieszkający przy ul. Wiejskiej w Czerniewicach wzdłuż drogi 
Gołaszewo-Czerniewice, drogi powiatowej, prosił o uzupełnienie ubytków w drodze 
powiatowej, wypoziomowanie płyt w miejscu skrzyżowania z bocznicą kolejową, w miejscu, 
gdzie jest przejazd przez tory kolejowe, odprowadzenie wód opadowych i roztopowych 
w miejscu tego skrzyżowania, a także usuniecie gruzu i wyrównanie pobocza od kończącego 
się parkingu na ul. Wiejskiej do zakrętu na tej drodze. Mieszkaniec prosi o wykonanie tych 
prac i interwencję w tej sprawie. Jeśli jest to możliwe o udzielnie odpowiedzi pisemnej. 
Przewodniczący Rady - dziękuje panu. Rozumie, że to jest droga powiatowa? Tak? Teraz 
Pani Anna kozłowska – Wiceprzewodnicząca Rady.  
Radna Anna Kozłowska - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, Szanowni Zebrani. Mam  
króciutką sprawę. Otóż temat, który już poruszałam już na komisjach, a chciałaby tutaj 
zakomunikować. Nie wiem Panie Starosto, może Pan nie słyszał, ale to do Pana chyba będzie 
moja głównie prośba. Otóż o co mi chodzi. Mi, ale myślę, że jestem wyrazicielką, bo jestem 
na pewno wyrazicielką też wielu mieszkańców powiatu, korzystających czy załatwiających 
sprawy w tym właśnie gmachu. Chodzi mi o wyrównanie nawierzchni parkingu, tego tzw. 
powiem kolokwialnie „dzikiego parkingu”, z którego tu wszyscy korzystamy. On swego 
czasu była tam nawierzchnia naprawiana, ale w tej chwili no wszyscy to obserwujemy są 
takie dziury potężne, wystają jakieś tam betonowe elementy, a jak deszcz pada no to wielkie 
kałuże wody. Znam temat, wiem, że jest stan prawny tego nieuregulowany. Wchodzimy na 
czyjąś własność. Ale jeśli nie będzie to żadna trwała tam zabudowa, czy trwałe położenie 
nawierzchni, to zawsze w każdej chwili można to zdjąć, gdyby ktoś tam chciał jakieś czynić, 
no nie wiem, budowy na przykład. Jeszcze raz powiem, ja proszę, po prostu, żeby ktoś tym 
się zajął, służby Pana Starosty i trochę porównać ten teren. Jest to sygnał od ludzi, którzy tutaj 
korzystają z usług powiatu, że nie ma parkingu. Nie ma parkingu, jest parking, taki  jaki jest 
i wszystko nie ma na to miejsca.  
Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos? Pan 
Wojciech Rudziński. Proszę bardzo.  
Radny Wojciech Rudziński -  Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, Pannie 
Starosto, w ubiegłym tygodniu, w dniu 23 listopada oficjalnie, bardzo skromnie została 
oddana droga powiatowa wraz z ul. Kazimierza Wielkiego w Kowalu po remoncie. Ja 
chciałbym tu podziękować panu Staroście, Państwu, Zarządowi za bardzo ładnie wykonaną tą 
pracę, za remont tej drogi. Droga została wykonana w bardzo wysokim standardzie. Jest 
wizytówką prac wykonanych drogi powiatowej. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady - dziękuje Bardzo. Proszę bardzo teraz Pan Marek Jaskulski. 
Radny Marek Jaskulski – Wysoka Rado, Panie Starosto, zaproszeni goście. Chciałem się 
spytać czy zostało już zmodernizowane przejście dla pieszych przy skrzyżowaniu drogi 
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powiatowej Dobrzelewice-Kowal z drogą gminną. Z tego co pamiętamy takie dwa przejścia 
w powiecie, jedno w Wieńcu, drugie Więsławicach planowano. Około dwóch tygodni temu 
przejeżdżałem, to jakieś, wydaje mi się, że jakieś materiały były składowane. Nie mniej 
jednak chciałbym wiedzieć, czy już. Bo tam zakres robót nie taki rozległy, czy to już zostało 
wykonane? Jeśli nie, to kiedy zostanie wykonane. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady - dziękuje bardzo. Pan Mariusz Bladoszewski, proszę bardzo. 
Radny Mariusz Bladoszewski  - Panie Przewodniczący, Panie Starosto, wszyscy radni. 
Chciałem poinformować,  że  w miesiącu listopadzie zostało oddane przejście dla pieszych 
w miejscowości Wieniec Zalesie, które na pewno wpłynie na bezpieczeństwo podróżujących 
tam mieszkańców, nie tylko rowerzystów, ale pieszych, którzy korzystają a szczególnie 
kuracjuszy, którzy w tym czasie robią piesze wędrówki po naszej pięknej okolicy. Dziękuje 
bardzo za tę inwestycję, która na pewno wpłynie na poprawę bezpieczeństwa w ruchu 
pieszym i rowerowym. 
Przewodniczący Rady – dziękuję bardzo, czy Pan Starosta chce na piśmie odpisać, czy 
udzieli odpowiedzi tutaj? 
Starosta Włocławki - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo myślę, że odpowiem. 
Oczywiście wniosek Pana radego Dawida Dalmanna zostanie przekazany do Powiatowego 
Zarządu Dróg o podjęcie działań, zweryfikowanie tego, podjęcie działań w tym temacie. Jeśli 
chodzi o parking rzeczywiście, jak tak powiedziała pani radna, ten parking na przeciw 
Starostwa Powiatowego nie jest własnością naszego samorządu. Jest to własność spółki 
Urzędu Miasta. Od wielu lat płacona jest tu dzierżawa spółce za ten grunt. W pewnym 
momencie on nakładami Powiatu Włocławskiego został  w ten sposób doraźnie utwardzony. 
Oczywiście ma Pani rację, że należy przynajmniej takiego bieżącego remontu dokonać. Ja się 
skonsultuje z naszymi pracownikami w zakresie drogownictwa, kiedy ten moment jest 
najlepszy, żeby to zrobić, czy to czekać do wiosny, czy teraz. Jakiegoś doraźnego, używam 
tutaj słowa doraźnego  remontu dokonamy, bo w  przestrzeni publicznej pojawiają się sygnały 
o tym, że ten teren jest planowany do zagospodarowania przez samorząd miasta, ma samorząd 
ma do tego prawa, to jego teren. Nie wiemy w jakiej perspektywie czasowej te plany mogą 
być realne. Ja nawet próbowałem podejmować rozmowy na temat przejęcia, kupna tego 
terenu. Niestety odpowiedziano mi, że jest to wpisane w program rewitalizacji, aby go 
zrealizować on  powinien być zrealizowany, zagospodarowany w inny sposób dopóki ten 
program realizowany nie można tego terenu przeznaczyć  stricte na cele parkingowe w takim 
pełnym tego słowa znaczeniu. Natomiast ten doraźny remont, takimi małymi kosztami myślę, 
że wykonamy dopóki to funkcjonuje w ten sposób, jaki funkcjonuje. Myślę, że swoją rolę 
pełni. Myślę, że zauważyli Państwo, że w sposób gospodarczy wyremontowaliśmy ten 
parking wewnątrz starostwa, bo też budził wiele do życzenia. Praktycznie przy bardzo 
minimalnych  kosztach i współpracy z jedną z firm udało się nam to zadanie wykonać. Myślę, 
że wygląda to dość schludnie. Tak jak powinno wyglądać. Mam nadzieję, że trwa remont 
elewacji budynku sąsiedniego i także ta ściana zostanie wyremontowana. Bo chcieliśmy także 
robić to swoim kosztem okazało się, że ma być robiony przez właściciela i przynajmniej tu 
wizualnie będzie wyglądać. Próbujemy podjąć szereg działań mających na celu rozwiązać ten 
problem jakby nastąpił moment zagospodarowania tego terenu przez samorząd miasta. Bo nie 
ma co ukrywać, że stanie się to ogromnym problemem dla naszego samorządu. Co prawda 
z wydziałów obsługujących interesantów w tym budynku pozostał tylko wydział komunikacji, 
ale jest to najbardziej uczęszczany przez naszych mieszkańców wydział i tutaj o tych 
miejscach parkingowych należy myśleć. Ja spotkałem się z proboszczem parafii katedralnej, 
Panem Prezydentem, podjęliśmy wstępne rozmowy na temat zagospodarowania terenu 
naprzeciw starostwa. Zorganizowania parkingu, który mógłby służyć w weekendy katedrze, 
ale w tygodniu przede wszystkim naszemu starostwu i mieszkańcom miasta. Zobaczymy co 
z tych rozmów wyjdzie. Na razie są bardzo wstępne. Tego remontu dokonamy. Myślę, że 
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jeszcze kilka lat w tej formule możemy funkcjonować. Bardzo się cieszę, że słów 
podziękowań za przebudowane drogi. Tak potwierdzam, droga w Kowalu była zwieńczeniem 
tych dużych inwestycji drogowych w tym roku. Pięć zadań dofinasowanych z Funduszu Dróg 
Samorządowych. Na szóste rozstrzygany jest zadanie remontowe, które też zrealizowaliśmy. 
Rozstrzygane jest wniosek w ramach FDS. Z informacji, odpowiadając na pytanie pana 
Marka Jaskulskiego, do końca ubiegłego tygodnia to zadanie miało być zakończone. Ja nie 
dam sobie dzisiaj ręki uciąć, że one jest zakończone, ale nie otrzymywałem żadnych 
sygnałów, że tam jest jakieś zagrożenie niezrealizowania tego zadania. Także myślę, 
zachęcam do przejechania się na teren okręgu tego terenu. Rozwiewam Pana obawy, 
o których Pan mówił na jednej z poprzednich sesji, że tego w tym roku nie uda się robić. 
Zarówno to przejście w tej w miejscowości w Więsławicach, jak dobrze kojarzę, jak 
i w Wieńcu zostały wykonane, co potwierdza tutaj pan Radny Bladoszewski. Dziękuję 
bardzo.  
Przewodniczący Rady – dziękuje panu. Pan Roman Tomaszewski, proszę bardzo. 
Radny Roman Tomaszewski - Panie Starosto, Panie Przewodniczący. Ja mam dwie sprawy. 
Cieszę się bardzo, że został przebudowany i dokończony chodnik między Barauchowem, a 
Kłotnem. Na pewno w dużej mierze, w tej części, zwłaszcza przy szkole, spełnia swoją rolę. 
Ale mój głos chciałem zabrać zwłaszcza w jednej sprawie. Mam informację, że w  związku  
z planowanymi przez rządzących budową Centralnego Portu Komunikacyjnego, w tym 
momencie są rozpatrywane różne warianty tworzenia struktury drogowej. Jeden z wariantów 
polega na tym, że Włocławek może będzie również ujęty, chociaż niekoniecznie musi być. 
Więc mój wniosek jest taki prosty, że jeśli możemy wspólnie wszyscy, zwłaszcza mówię tutaj 
o Panu – Panie starosto zainteresujmy się tym i spróbujmy, jak najwięcej osiągnąć dla 
naszego regionu, czytaj powiat, czy też miasto. No bo myślę, że do końca nie wiadomo, czy 
to będzie ta inwestycja, czy też  nie. No, ale skoro są palny, są w tym momencie robione 
jakieś projekty, bierzmy w nich udział, żebyśmy nie zostali pominięci, albo też w przyszłości 
mieli wizję rozwoju. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady - dziękuje panu radnemu bardzo, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać 
głos? Nie widzę. Przechodzimy do punktu 16.  
 

16) Zamknięcie XXIII  Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 

Przewodniczący Rady - w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamykam w dniu 
30 listopada o godz. 13:57 XXIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku i życzę Państwu miłego 
popołudnia, zdrowia przede wszystkim.  

 
Przewodniczący Rady   

  
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki   

  
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
 1) Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska ………….  
2) Marta Grzegórska ………………………………. 


